
Besvarelse af spørgsmål nr. 18 (L 111), som Folketin-
gets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 31. januar 2006

Spørgsmål 18:
”Der anmodes om ministerens bemærkninger til indførelse af et pointsy-
stem i forhold til lægers efteruddannelse.”

Svar:
Pointsystemer i forhold til lægers efteruddannelse har været anvendt i 
mange år i forskellige udformninger. Det kan således oplyses, at mange af 
de danske videnskabelige selskaber har interne efteruddannelsespro-
grammer med pointsystemer. Pointsystemer giver den enkelte læge mulig-
hed for at dokumentere vedligeholdelse og udvikling af faglige kompeten-
cer. 

Hvis der indføres et formelt pointsystem i forbindelse med lægers efterud-
dannelse, vil det have som konsekvens, at der også indføres en form for 
recertificering. Speciallægekommissionen drøftede spørgsmålet om recerti-
ficering i sin betænkning fra maj 2000 (betænkning nr.1384/2000) og endte 
med at anbefale, at man ikke på daværende tidspunkt skulle etablere et 
recertificeringssystem i Danmark. 

Imidlertid foregår der i faglige kredse fortsat drøftelser vedrørende en sy-
stematisk vurdering af speciallægers faglige kompetencer. Senest har Læ-
geforeningen i en leder i Ugeskrift for Læger, nr. 6, 6. februar 2006 udtrykt 
stor interesse og støtte til en sådan vurdering. Det er Sundhedsstyrelsens 
holdning, at det vil være hensigtsmæssigt at etablere en form for systema-
tisk vurdering af speciallægers faglige kompetencer. Der foreligger imidler-
tid ikke konkrete overvejelser om den nærmere udformning af et sådant 
system.
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